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Folketingets Sundhedsudvalg har den 24. august 2011 stillet følgende 
spørgsmål nr. 983 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som her-
med besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jonas Dahl (SF).

Spørgsmål nr. 983:
”I artiklerne ”Falck beskyldes for snyd med bemanding” og ”Tidligere redder: Vi 
kørte tit over tretten timer” (Børsen 22. August 2011) indgår en række oplys-
ninger, der sår tvivl om, hvorvidt borgerne, der betjenes af Falcks 152 døgnbe-
redskaber, modtager et serviceniveau, de kan være trygge ved. Vil ministeren 
få afdækket, hvad Falck i realiteten leverer af ambulanceberedskab, dvs. hvad 
den reelle bemanding per ambulance i døgnet er? Ministeren bedes endvidere 
oplyse, hvad der vurderes at være den krævede bemanding per ambulance for 
at sikre et effektivt og sundhedsfagligt forsvarligt døgnberedskab.”

Svar:
I bekendtgørelse nr. 977 af 26. september 2006 om planlægning af sundheds-
beredskabet og det præhospitale beredskab samt uddannelse af ambulance-
personale m.v. er der fastsat bestemmelser om ambulanceberedskabet og 
ambulancepersonalets uddannelse. 

I bekendtgørelsens § 19 er det således fastsat, at en ambulance skal beman-
des med mindst to personer, hvoraf en person skal have gennemgået uddan-
nelsen til ambulancebehandler. Det fremgår ligeledes, at ambulanceberedska-
bet skal omfatte et døgnberedskab, samt at regionsrådet kan supplere dette 
beredskab med beredskaber, som kun dækker en del af året eller en del af 
døgnet, jf. bekendtgørelsens § 18, stk. 1. 

Det er regionernes ansvar at stille ambulancer til rådighed for de personer, 
som har behov herfor, ligesom det også er regionsrådets ansvar at bestemme 
beredskabets omfang i de enkelte geografiske områder på baggrund af det lo-
kale behov. 

Det er således også regionernes ansvar at sørge for, at bekendtgørelsens be-
stemmelser overholdes. Jeg har derfor bedt regionerne redegøre for, hvordan 
de følger op på, at bekendtgørelsens krav om bemanding opfyldes. 

Når jeg modtager denne redegørelse, vil jeg oversende den til udvalgets orien-
tering. 

Med venlig hilsen

Bertel Haarder  /   Tove Kjeldsen
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